

經濟論文叢刊

宗旨 本刊徵求在學術或教學上有貢獻之經濟論文、評論與書評。對台灣經濟與亞太經濟之理論與實證研究, 尤所歡迎。

主編 黃景沂 吳儀玲

編輯 何泰寬 林馨怡 胡偉民 徐敏鐘 張永健 張俊仁 張寶莉 梁孟玉
許育進 許博炫 郭炳伸 陳宜廷 陳香如 陳聖賢 陳儀 楊子霆
楊淑珺 楊智鈞 樊家忠 盧佳慧 賴孚權 謝志昇 簡錦漢

編輯顧問 王泓仁 吳聰敏 李怡庭 曹添旺 彭信坤 管中閔 劉錦添

英文編輯顧問 魏凱立

- 投稿**
1. 請作者利用線上投審稿系統進行稿件提交。
 2. 本期刊對編輯、評審及作者皆有嚴格要求。請參照我們的出版倫理規範書。
 3. 來稿請依《經濟論文叢刊》論文規範所要求之格式撰寫。
 4. 本刊收到來稿後, 將採用雙盲審查制度 (作者姓名與審查者皆匿名), 送請相關學者審閱。
 5. 接受刊登稿件的版權為本刊所有。
 6. 本刊對來稿不收投稿費, 對刊登之稿件亦不致稿酬, 但刊登後將贈送作者當年度之叢刊合訂本兩份。
 7. 來稿後如超過三個月尚未接到評審意見, 請逕向本刊 econman@ntu.edu.tw 洽詢。
 8. 稿件審查流程原則上以兩次重大修改為限。

訂費 全年新台幣 3,000 元 (普通掛號郵寄)。郵寄地址在台灣的個人訂戶優惠價 1,200 元。郵政劃撥帳戶「12179811 台大經濟系」。歡迎學術機關交換期刊。國外機構 180 美元, 國外個人 150 美元。

出版 本刊由國立台灣大學經濟學系出版, 國家科學及技術委員會人文社會科學研究中心補助編輯費用。本刊於 1970 年創刊, 1986 年以前為年刊, 1987 年改為半年刊。1988 年起改為季刊, 分別於每年三、六、九、十二月出版; 英文名稱亦由 *Economic Essays* 改為 *Taiwan Economic Review*。本刊已經美國經濟學會同意, 文章摘要收錄於該學會所編輯之電腦版經濟文獻索引 (Econlit)。

Taiwan Economic Review

Aims and Scope

Taiwan Economic Review accepts economics manuscripts with original academic or pedagogic contributions, in Chinese or in English. Empirical or theoretical studies on Taiwan and Asian-Pacific economies are particularly welcomed.

Editors: Ching-I Huang, Yi Lin Wu

Co-editors

Juin-Jen Chang, Pao-Li Chang, Yun-Chien Chang, I (Josie) Chen, Sheng-Syan Chen, Stacey Chen, Yi-Ting Chen, Elliott Fan, Tai-kuang Ho, Chih-Sheng Hsieh, Minchung Hsu, Po-Hsuan (Paul) Hsu, Yu-Chin Hsu, Wei-Min Hu, Kamhon Kan, Biing-Shen Kuo, Fu-Chua Lai, Meng-Yu Liang, Hsin-Yi Lin, Chia-Hui Lu, Chih-Chun Yang, Shu-Chun Yang, Tzu-Ting Yang

Editorial Advisory

Chung-Ming Kuan, Yiting Li, Jin-Tan Liu, Shin-kun Peng, Tein-Wang Tsaur, Hung-Jen Wang, Tsong-Min Wu

English Editorial Advisor: Kelly Olds

Submission

1. Authors should use online submission/review for their manuscripts to *Taiwan Economic Review* (hereafter *TER*).
2. This publication insists on ethical behavior from its editors, reviewers and authors. Please find our publication ethics statement on the journal website.
3. Manuscripts accepted for publication in *TER* should be prepared in accordance with "Writing Style for *TER*".
4. *TER* adopts a double-blind review process.
5. The copyright of accepted manuscripts will be transferred to *TER*.
6. *TER* charges no submission fee and pays no remuneration to authors. Authors of accepted articles will receive two free copies of *TER* annual bound issue in which their article appears.
7. If the author has not been notified as to the status of the manuscript after three months, inquiries can be addressed to *TER* at econman@ntu.edu.tw.
8. A maximum of two rounds of major revision per manuscript is typically provided.

Annual Subscription Rates

NTD\$3,000 for institutions. A discount price of NTD\$1,200 for individual subscribers with mailing addresses in Taiwan. Other countries: USD\$180 for institutions; USD\$150 for individuals.

Publication Information

Taiwan Economic Review is published by the Department of Economics, National Taiwan University. Research Institute for the Humanities and Social Sciences, National Science and Technology Council provides editorial support. It was first issued in 1970 under the title *Economic Essays*, and published annually prior to 1987 and bi-annually in 1987. Since then it has been changed to a quarterly (March, June, September, December) under the current title *Taiwan Economic Review* (The Chinese title remains unchanged). *Taiwan Economic Review* has been evaluated and accepted for inclusion in the electronic online and CD-ROM indexing and abstracting services of the American Economic Association (produced by *JEL*).